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Bijdrage van Bart van Dekken 

 

Het CDA wil door op de lijn van solidariteit , samen bouwen en fatsoen. Is dat nog 
mogelijk, zo vroeg ik me af wanneer er populistische taal om ons heen hoorbaar is? 
Taal die splitst, uitgaat van wantrouwen en blijft roepen dat alles anders moet! Of 
wanneer landelijk, zeer ervaren partijleiders wantrouwen versterken via X of in 
social media? Of nog erger: wanneer mensen bang worden van je politieke inbreng 
of optreden? Of wanneer sommigen je monddood willen maken? 

Het CDA wil gaan voor een fatsoenlijk land. Ik zag dat afgelopen zaterdag op ons 
partijcongres. Vanuit solidariteit en verantwoordelijkheid samenwerken aan een 
fatsoenlijk land. Dat is prachtig om te zien in die stijl van Henri Bontenbal. Hij is niet 
verwijtend zuur of schreeuwerig maar legt de vinger op de zere plek. En laat ik 
eerlijk zijn:  Er zijn momenten geweest dat wij dat ook bij het CDA wel eens matiger 
hebben voorgeleefd, maar wat een verademing is die stijl van Henri.  

Naar ik hoop is dat ook mogelijk bij andere grote partijen, zoals de huidige 
regeringspartijen?! Laten we elkaar blijven helpen, niet monddood maken en 
gelijktijdig rust betrachten en het goede doen!  Wij hebben geen behoefte aan 
schreeuwers maar aan mensen die het goede willen doen!  

Ik zag dat in de middag ook terug, toen deze Statenzaal vol zat met betrokken 
mensen die onze kleine kernen en dorpen willen versterken. Mensen die veel van 
ons verwachten! Wat een prachtig pamflet van opkomen voor de belangen van 
Drenthe is daar uit voorgekomen.  

Ook een vreugdelied is daar geboren en dat zou zo maar eens het nieuwe lied van 
Drenthe kunnen worden! Ik begreep van een aantal collega’s dat er zaterdag stevig 
geoefend is om daar een mooi lied van te maken. We heb daar eventueel ook nog 
een motie voor en komen daar in de tweede termijn op terug.  Ik wil me vandaag 
wat beperken met het indienen van moties want uiteindelijk gaat het er volgens 
mij om het herstel van vertrouwen en het goede te behouden, en niet per definitie 
door nog meer moties te maken. 

Wat duidelijk is, betreft de constatering dat de leefbaarheid en sociaal-
maatschappelijke voorzieningen, dus niet per definitie iets nieuws, maar dat wat 
we aan voorzieningen hebben staan behouden. Dus blijf alert bij die voorzieningen 
en blijf actief in het werken aan herstel van vertrouwen. 



Blijf daarom in gesprek met onze boeren, burgers en buitenlui op een redelijke 
manier wanneer het gaat over het integraal landbouwbeleid. We houden 
belangrijke opgaven op het gebied van water, natuur en stikstofbeleid.  

Kan GS ons toezeggen dat we in de gebied processen met elkaar in gesprek zullen 
blijven en elkaar eerlijk voorhouden wanneer er iets toch echt niet kan bijvoorbeeld 
rondom Natura-gebieden? 

Ons tweede punt betreft de lobby voor de Lelylijn en de Nedersaksenlijn 
onverminderd hoog en strategisch moet blijven. Klopt het beeld dat we met name 
rondom de Nedersaksenlijn nu meer meters maken? En kunnen we nu van daaruit 
ook meer woningen en economische reuring in het Noorden krijgen? 

We moeten inbreiden en passende woningen voor iedere Drent realiseren. Maar 
wat gaan we nu doen wanneer de rijksbijdrage pas in beeld is bij projecten van 
minimaal 200 woningen ergens op een bepaalde plaats? Het kan nu zijn dat ik taal 
gebruik die doet vermoeden dat ik wel ergens een bel heb horen rinkelen maar kan 
de gedeputeerde dit misschien nog eens helder uitleggen? 

U weet dat wij als CDA de slogan: elk dorp een straat erbij hebben aangevuld met 
de term en elke stad er een woonlaag bij. Ik zou het in deze bijdrage nog breder 
willen maken: Rondom de bijvoorbeeld Nedersaksenlijn en een aantal potentiele 
groeigebieden in Drenthe er een wijk bij! Kan GS reflecteren dat we ons 
bouwproces nu werkelijk eens kunnen versnellen? Mogen we ook in het 
buitengebied meer dan we nu soms denken? En ik wil onze ambitie in Drenthe 
rondom de Nedersaksenlijn graag van een nieuw getal voorzien! Realiseer 45.000 
tot 50.000 woningen rondom onze spoorlijnen. Dat kan al beginnen in Hoogeveen 
en gaat dan verder richting de regio Assen-Groningen! Is deze koppeling tussen 
gebiedsontwikkeling vanuit de aanvliegroute betere infrastructuur en mobiliteit 
een kansrijke  zo vraag ik GS. 

Ons laatste punt betreft de sociaal-maatschappelijke voorzieningen op het 
platteland. We spraken al eerder over de zorg in het algemeen. Maar vandaag wil ik 
een specifieke alarmroep laten klinken: “Roep het verdwijnen van de huisartsen in 
Drenthe en in Noord Nederland een halt toe. Stop die afbraak of de vermindering!” 
Er verdwijnen steeds meer huisartsen en inmiddels zit een groot aantal Drenten 
zonder een vaste huisarts. 40% van de huisartsen in opleiding stopt binnen een 
paar jaar omdat de werkdruk te zwaar is en het aantal collega’s te weinig. Dat is 
slecht en met name in de regio Zuidoost Drenthe wordt dit meer dan nijpend. Ik 
wil het woord eigenlijk niet gebruiken, maar toch: Stop de huisartsencrisis! Het CDA 
Drenthe wil dat we extra huisartsen opleiden.  Daar gaat onze motie op dit punt 
over. 

Tot zover wat inhoudelijke reflecties rondom de begroting in deze algemeen 
politieke beschouwingen. 

Ik sluit af met indrukwekkende woorden die ik zaterdag op ons congres hoorde. Ik 
werd er stil van. Ze zijn opgeschreven door Navalny die ergens in een strafkamp in 
Rusland is omgekomen, vrijwel zeker vermoord maar dan na deze wijze woorden. 
“Ze hebben het eindelijk toegegeven. Ik moet monddood worden gemaakt want 
ze zijn bang voor mij……maar hoe deze gevangenis ook afloop voor mij. Niemand zal 



mijn solidariteit voor recht en de menselijke waardigheid kunnen raken. Mijn mond 
zal altijd blijven spreken!”   

 


